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Slovo starosty

VÝSLEDKY PROJEDNÁNÍ č. 01/2022/ZO
(usnesení č. 01/2022/ZO)

ze zasedání Zastupitelstva obce Topolná, konaného dne 3. 2. 2022

Milí spoluobčané,
zimní měsíce nám tentokrát 

větší nadílku sněhu nepřinesly, 
ale i tak musím poděkovat Rad-
ku Šlajferčíkovi za zajištění zimní 
údržby obce. Jaro se hlásí o slo-
vo zatím opatrně, ale první teplej-
ší paprsky slunce zase oživí naše 
pole a zahrádky. Ty, kteří cítí nut-
kavou potřebu vyhrabanou trávu 
plnou mechu spálit na zahradě, 
bych chtěl poprosit, aby od této 
své každoroční záliby upustili, 
trávou naplnili pytle, které jim naši 
zaměstnanci rádi od domu odve-
zou. Vaši sousedé jistě ocení čis-
tý jarní vzduch prostý štiplavého 
zápachu nepříjemného kouře.

V závěru loňského roku 
a v prvních měsících roku letoš-
ního byla v prostoru kolem ko-
munitního centra instalována au-
tobusová zastávka, byl upraven 
vzhled novinového stánku a na-
montovány lavičky – vše v režii 
společnosti mmcité z Bílovic. Ke 
konci se chýlí také oprava vstup-
ního prostoru a schodiště v Kul-
turním středisku Búrovce. V něm 
tedy zbývá ještě zrekonstruovat 
prostory tzv. sklepů v prvním nad-
zemním podlaží, kuchyně a míst-
ností za sprchami směrem k ta-

A. Zastupitelstvo obce schválilo:
- složení návrhové komise, zapisovatele a ověřova-

telů zápisu
- program jednání Zastupitelstva obce Topolná tak, 

jak byl uveden v Informaci o konání veřejného za-
sedání

- společnost SV – Stav, s.r.o., Bílovice, IČ: 
25513672, jako dodavatele investiční akce „Kul-
turní zařízení Búrovce – stavební úpravy vstupní 

nečnímu kolu. 
Z hlediska dalších investič-

ních akcí bychom rádi co nejdříve 
provedli opravu fasády a výměnu 
oken a dveří na čistírně odpad-
ních vod. Čeká nás také oprava 
prostoru šaten a sociálního zaří-
zení dole u tělocvičny v budově 
základní školy.

Projekčně připravujeme do-
končení horní části místní ko-
munikace v ulici Nad Školou 
a rekonstrukci dalších místních 
komunikací na Horním konci. 
Zpracovává se rovněž projekt na 
vybudování chodníku po pravé 
straně od hlavní silnice kolem To-
polské hospody ke školce.

V sobotu 8. ledna navštívili 
po roční přestávce vaše příbytky 
tříkráloví koledníci. Chtěl bych 
moc poděkovat vám všem, kteří 
jste otevřeli svá srdce a všem, 
kteří nemají v životě tolik štěs-
tí jako my ostatní, jste přispěli 
rekordní částkou 82 602 Kč. 
V tu chvíli nikdo z nás netušil, 
že pokladničky uherskohradišť-
ské Charity použijeme mnohem 
dříve než za rok. Umístěním po-
kladniček v obchodech s potra-
vinami, pekárnách, na poště, na 
obecním úřadě a v kostele se 

haly a schodiště“
- smlouvu o dílo se společností SV – stav, s.r.o., Bí-

lovice, IČ: 25513672, jako dodavatele na investič-
ní akci „Kulturní zařízení Búrovce – stavební úpra-
vy vstupní haly a schodiště“ v hodnotě 770 995,29 
Kč bez DPH

B. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
- zprávu o činnosti rady obce

naše obec připojila ke sbírce ve 
prospěch obětí válečného kon-
fl iktu na Ukrajině. 

Nesmírně si vážím toho, že 
dvě rodiny z naší obce se rozhod-
ly poskytnout ve svých domovech 
ubytování uprchlíkům z válkou 
těžce zkoušené Ukrajiny. V sou-
časné chvíli u nás bydlí jedna ro-
dina ze Záporožské oblasti.

Všichni věříme, že ustupující 
covid zůstane minimálně na jaře 
a v létě tam kde je a my se začne-
me scházet na společenských 
a sportovních akcích tak, jak 
jsme zvyklí. V sobotu 30. dubna 
proběhne tradiční stavění máje, 
v květnu uspořádají vinaři tradiční 
košt vína a rybáři nás zvou na zá-
vody dospělých, které pak v červ-
nu na Štěrkáči vystřídají děti. Le-
tošní setkání U Kameňa pořádá 
v neděli 8. května naše obec, tak 
doufám, že nás přijdete podpo-
řit v hojném počtu. Na úterý 26. 
dubna si pro vás pan Augustin 
Knot připravil besedu o tom, jak 
v Topolné probíhaly svatební ob-
řady a svatební veselí.

Závěrem Vám všem přeji hez-
ké jarní počasí a krásné a požeh-
nané prožití velikonočních svátků.

Ladislav Botek
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Z historie Topolné
V letošním roce si připomíná-

me několik zajímavých výročí.
V roce 1582 (440 let) kou-

pil Topolnou od biskupství olo-
mouckého Jan z Vartenberka, 
který vlastnil panství Napajedla. 
Napajedelští páni měli naši obec 
pronajatou již nejméně 150 let 
a stále vznikaly rozepře o hranice 
katastrů mezi Topolnou a Napa-
jedly. Protože spory o pozemky 
se nedařilo urovnat, tak biskup 
Topolnou napajedelským prodal. 
Ti si stanovili hranice podle svého 
uvážení. Tak polnosti, které vlast-
nili hospodáři z Topolné (Bůrovy, 
Oráciny,Vinohrady u Komárova 
a další), se ocitly na katastru na-
pajedelském a jsou tam dodnes. 
Pod panství napajedelské patři-
la Topolná až do roku 1848, kdy 
vlastnictví obcí vrchností bylo zru-
šeno. Obce začaly hospodařit sa-
mostatně, i když to zpočátku moc 
neuměly. Pevná ruka vrchnosti 
chyběla. O tom svědčí v dalších 
letech mnoho exekucí nejen na 
polnosti, ale i několik dražeb ce-
lých velkých hospodářství.

V roce 1872 (150 let) vznikl 
od blesku požár domu č.2, který 
se pomocí větru rozšířil na další 
stavení a vyhořely všechny domy 
až po dnešní uličku Cypriánovu. 
Byl to jeden z největších požárů 
v dějinách obce. V té době ješ-
tě nebyl ustaven hasičský sbor 
a lidé si museli vypomáhat sami. 
Problémem hašení byl naprostý 
nedostatek vody, proto se vlastně 
ani nehasilo a celá hospodářství 
se nechala svému osudu. Stře-
chy domů byly kryté slámovými 
došky a tak se požár při silném 
větru rychle šířil na další stavení. 

V roce 1952 (70 let) byl na 
ploše 50 hektarů na velice kvalit-
ní orné půdě postaven na našem 
katastru vysílač. V posledních 
týdnech v souvislosti s ukonče-
ním vysílání vyšlo v novinách 
množství článků, tak jenom něko-
lik základních údajů.

V roce 1949 bylo v Topolné 

první jednání o stavbě vysílače. 
Rok 1950. Byla provedena 

výměna pozemků. V roce 1949 
vstoupil v platnost zákon podle 
kterého byly zkonfi skovány po-
zemky lidem, kteří na pozemcích 
nepracují. Podle tohoto zákona 
byly tyto pozemky přiděleny ma-
jitelům výměnou za jejich pozem-
ky na stavbu vysílače. Byly to 
většinou polnosti patřící osobám, 
které v Topolné nebydlely a po-
zemky získaly v dávné minulosti, 
některé i před sto lety v dražbách 
a exekucích (většinou to byli Židé 
a různí překupníci). Při restitucích 
v roce 1990 se o vlastnictví nikdo 
nepřihlásil.

Bylo započato se stavbou sil-
nice a zahájeny stavební práce.

Rok 1951 hlavní stavební 

práce. Montáž věží prováděli 
pracovníci Hutních montáží Os-
trava, kteří byli ubytováni v To-
polné. Zaměstnání tam našlo 
i několik občanů Topolné, kteří 
prováděli pomocné práce. První 
zkušební vysílání bylo zaháje-
no 22.12.1951. Signál slyšitelný 
po celé Evropě byl zachycen až 
v Jižní Americe a Japonsku. Vy-
sílání bylo ukončeno 31.12. 2021 
po sedmdesáti letech.

V roce 1972 (50 let) byla do-
končena kanalizace v obci, která 
byla prováděna za velkého při-
spění všech občanů.

V roce 1992 (30 let) byla do-
končena plynofi kace obce. Na 
plyn byla připojena většina do-
mácností.

Augustin Knot
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Tříkrálová sbírka 2022

Dobrovolníci a koledníci Tříkrálové sbírky v roce 2022

V sobotu 8. ledna 2022 ráno 
se v přístavbě kostela sešlo 27 
natěšených dětí a 9 odhodlaných 
dospělých, kteří se následně roz-
dělili do 9 skupinek připravených 
obejít celou obec. Předtím však 
bylo potřeba obléct se do krá-
lovských plášťů, nasadit koruny, 
Baltazarům načernit tváře a také 
přijmout požehnání.

Před devátou hodinou pak 
skupiny vyrazily do ulic a zazvo-
nily na první domy.  Jak už je zvy-
kem, králové zazpívali známou 
písničku, pozdravili dárce bás-

        V neděli 9. ledna potom prostřednictvím míst-
ního rozhlasu poděkoval p. starosta Ladislav Botek 
všem občanům a zvláště sl. Zuzaně Viceníkové, 

Svatava Hrdinová
Adam Hubáček, Ondřej Bača, Lukáš Novotný

Zuzana Viceníková 
Barbora Malinová, Barbora Viceníková, Ema Manová

Miroslav Horák ml. 
Jan Gajdošík, Stanislav Gajdošík, Terezie Gajdošíková

Petra Kučerová
Nikol Velíšková, Adéla Večeřová, Barbora Hubáčková

Marie Luňáková
Petr Zetík ml., Šarlota Polášková, Justýna Polášková

ničkou, vybrali štědré dary a na 
oplátku rozdávali cukříky a ka-
lendáře. V neposlední řadě také 
napsali na dveře K + M + B 2022, 
čímž předali domům a jejich oby-
vatelům požehnání. Jakmile ko-
ledníci splnili svou službu, vrátili 
se do přístavby, kde na ně čekalo 
občerstvení a oblíbená činnost – 
královské dělení vykoledovaných 
sladkostí.

V tomto roce byli občané 
opravdu štědří, v celé obci se vy-
brala rekordní částka 82.602 Kč. 
Všem dárcům patří velký dík za 

Mgr. Haně Maráškové a Ing. Ireně Rozsypálkové za 
vzornou přípravu a organizaci Tříkrálové sbírky.

Obecní úřad v Topolné

Jakub Mikoláš 
Václav Hubáček, David Mikoláš, Natálie Turečková

Marta Mlýnková  
David Křesťan, Pavel Křesťan, Ferdinand Bureš 

Šárka Pernická
Kryštof Hrdina, Tomáš Hrdina, Martin Večeřa

Lenka Lipovská
Mariana Burešová, Barbora Foltýnová, Anežka 
Gajdošíková

Celkem se vybralo: 82.602 Kč

jejich štědrost a ochotu pomoci 
potřebným. Vybrané peníze jsou 
důkazem, že i v těžké době ob-
čané myslí na druhé a důvěřují 
Charitě, že spravedlivě rozdělí 
dary těm, kteří to nejvíc potřebují. 

Děkuji také všem dětem, jež 
se staly součástí této milé tradi-
ce, děkuji i jejich rodičům za vy-
pravení dětí. V neposlední řadě 
poděkování směřuje ke všem 
vedoucím a dalším lidem, kteří 
se podíleli na hladkém průběhu 
sbírky. 

Zuzana Viceníková
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Biocentra a biokoridory v Topolné
Na začátku bych chtěl položit 

pár otázek starším občanům naší 
obce. Nepotkávali jste jako děti 
v přírodě více motýlů a brouků? 
Když jste sklízeli úrodu na zahradě, 
nebyl zpěv ptáků pestřejší a inten-
zivnější? Nedělali vám na poli při 
práci společnost koroptve, křepel-
ky, zajíci a bažanti? Nemáte pocit, 
že se z naší krajiny vytrácí život?

Asi tušíme jaká by byla od-
pověď. A teď otázky pro nás pro 
všechny. Chceme s tím něco dě-
lat? Chceme přihlížet vymírání ži-
vočišných druhů? V jakém stavu 
chceme „předat“ krajinu našim dě-
tem a dalším generacím?

Tato problematika je aktuální 
nejen v našem katastru, ale v celé 
naší zemi. Myslím, že cestou zá-
chrany by mohlo být, kdybychom 
se jako obec podíleli na celo-
republikovém programu tvorby 
územního systému ekologické 
stability.

Ještě jeden pohled do minulos-
ti. V době dětství našich pamětní-
ků vypadala krajina jako mozaika. 
Pole byla menší. V přírodě bylo 
více interaktivních prvků jako 
meze, příkopy, remízky a stro-
mořadí. V krajině bylo více vody. 
Nebyla tak patrná vodní a větrná 
eroze půdy. Půda sama byla více 
porézní a bylo v ní více přiroze-
ných živin. Zkrátka životní prostře-
dí bylo ekologicky stabilní. Pak 
přišla 50. léta s nekompromisní 
kolektivizací. 

Meze byl rozorány, remízky 

a stromy likvidovány, pole se sce-
lovala, meandrující potoky byly 
napřímeny a v rámci tzv. meliora-
ce byla voda z krajiny systematic-
ky odvedena. Následně se pole 
začala obdělávat těžkou techni-
kou, hnojit syntetickými hnojivy 
a stříkat agresivními pesticidy. 
Z krajiny se stala továrna na ze-
mědělské produkty, kdy se čekaly 
jen maximální výnosy. Takzvaně 
jsme bojovali o zrno a o ostatní 
zemědělské plodiny. Ano, taková 
byla strategie a hospodářská po-
litika některých zemí ekonomické-
ho bloku RVHP, jehož jsme museli 
být členy. A jaký to mělo dopad?

Na jednu stranu byly rekordní 
výnosy, pole byla téměř bez ple-
velů a obdělávaní bylo přímočaré 
a efektivní. To však nebylo „za-
darmo“. Krajina přestávala plnit 
ostatní funkce. Nastávaly jevy 
jako zvýšená větrná a vodní ero-
ze, lokální vysychání, úbytek při-
rozených predátorů pro škůdce, 
nepřiměřené zhutnění a ochuzení 
půdy a úbytek rostlinných a živo-
čišných druhů, což nazýváme sní-
žení biodiverzity. Nezapomínejme 
ani na sociálně psychologický roz-
měr, kdy si člověk v urbanizované 
přírodě připadal jako v měsíční 
krajině. Můžeme teto proces ještě 
zvrátit? Pevně věřím, že ano.

V roce 2012 proběhly v rámci 
našeho katastru komplexní po-
zemkové úpravy. Na základě těch-
to změn byl do nového územního 
plánu naší obce zakomponován 

„Územní systém ekologické stabi-
lity“. Odborně řečeno, je to vybra-
ná nepravidelná síť endogenně 
ekologicky stabilnějších segmen-
tů krajiny, které v ní jsou na zá-
kladě funkčních a prostorových 
kritérií účelně rozmístěny. Tento 
optimálně fungující systém bio-
center, biokoridorů a interakčních 
prvků se řadí k základním a urču-
jícím prostorovým systémům kra-
jiny. Laicky řečeno: Biocentrum je 
prostor, kde může konkrétní druh 
žít, biokoridor je pásmo, kterým 
mohou jednotlivé druhy migrovat 
mezi biocentry, aby nedocházelo 
ke genetické degradaci a interak-
tivní prvek je například stromořadí 
u polní cesty. Je to alespoň čás-
tečný návrat k tomu, jak naše pří-
roda vypadala v minulosti.

Je to už asi 20 let, co byl v ka-
tastru Topolné nový systém za-
členěn do územního plánu, ale 
bohužel moc se nestalo. Teď 
máme obrovskou příležitost 
v tom, že se na základě schvále-
ných zákonů iniciovaných Mini-
sterstvem zemědělství změnila 
dotační politika Státního inter-
venčního zemědělského fondu. 
Pokud zemědělské podniky žá-
dají o dotace, už nejde jenom 
o to, jakou výměru zemědělské 
půdy obhospodařují, ale jak ji 
obhospodařují. Pojďme hledat 
cesty, jak třeba i formou kom-
promisu tuto možnost využít, 
ať neztratíme dalších 20 let!

Jiří Pekař

Krajina v katastru obce Topolná Nový biokoridor v katastru obce Březolupy
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Klub seniorů
Čas od Vánoc uběhl jako voda, že? Kvůli kovidové situaci se 

topolští senioři nesešli před Vánoci na tradiční Besedě s důchodci. 
Tuto ztrátu si můžeme vynahradit 9. dubna, kdy nás Společenská 
komise zve na setkání v KS Búrovce (raději hned, než zase přijde 
nějaké omezení).

Klub se ale samozřejmě scházel dál. V lednu nás navštívil sta-
rosta Ladislav Botek. Popřál všechno dobré do nového roku a zod-
pověděl spoustu dotazů ohledně chodu obce, které se na něho jen 
sypaly. V březnu nám přišla popovídat Katka Budíková o svém tu-
ristickém pobytu v exotickém Zanzibaru. Bylo to příjemné naladění 
na přicházející teplejší dny. Za besedu moc děkujeme a těšíme se 
zase někdy příště.

HM

20. února probíhal ve Zlíně zimní seminář roz-
hodčích Krajského fotbalové svazu, v rámci kte-
rého delegáti a představitelé svazu vyhlašovali 
i nejúspěšnější rozhodčí za kalendářní rok 2021. 
V konkurenci cca 90 rozhodčích v krajských soutěží 
se podařilo Davidu Večeřovi v této anketě zvítězit.

A co k tomu to říká sám David?
„Rozhodně mě toto ocenění potěšilo a dodalo 

chuť a motivaci do další práce v sebezlepšování 
a posouvání se kariérně výše. Rozhodčím jsem od 
roku 2015 a jako asi u všeho začátky nebyly jedno-
duché, ale postupem času mě činnost rozhodčího 
chytila naplno. Člověk vidí fotbal z úplně jiné pozi-
ce, pozná spoustu nových lidí a míst a zažije plno 
zážitků - jak těch pozitivních, tak někdy i těch ne-
gativních. Momentálně rozhoduji zápasy na úrovni 
Krajského přeboru a nechám se překvapit, kam až 
mě profesní život rozhodčího zavane. Mimo čin-
nosti rozhodčího se ve fotbale ještě věnuju tréno-
vání kategorie přípravek tady u nás v Topolné, tak-
že fotbal je skutečně velkou součásti mého života.“ 

Davidovi patří velká gratulace! 
Jsme pyšní, že se řadí mezi mladé sportovní 

talenty.
Redakce

Topolské talenty
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Hasiči
Milí spoluobčané, 
máme za sebou pár měsíců 

nového roku, a tak se pokusí-
me v rychlosti shrnout naši práci 
v těchto uplynulých měsících. 
Od začátku nového roku nebyl 
pro naši zásahovou jednotku 
vyhlášen žádný výjezd, a tak se 
hasiči pravidelně scházeli jen při 
měsíčních kontrolách techniky 
nebo při školení členů zásaho-
vé jednotky. Konkrétně v lednu 
si hasiči zopakovali zásahovou 
práci za použití dýchacího pří-
stroje a při cvičné záchranář-
ské akci v prostorách zbrojnice 
vyhledávali zraněnou osobu. 
Následující měsíc se na školení 
probíralo téma záchrany oso-
by z vody za pomocí různých 
technických prostředků, kterými 
disponujeme ve výbavě vozidla. 
A v nedávno uplynulém měsíci 
březnu jsme si zopakovali zá-
klady první pomoci a transport 
zraněné osoby. V březnu jsme 
již také využili pěkného teplé-
ho počasí a pustili jsme se do 
jarního úklidu prostor garáže. 
Během prvního čtvrtletí roku 
2022 strojníci samozřejmě ne-
vynechávali ani kondiční jízdy 
vyplývající z pokynů řádu strojní 
služby u hasičů.

Vrátíme-li se ovšem ještě na 
závěr roku 2021, tak je nutno 

zmínit, že naše zásahové statis-
tiky rozšiřují tři zásahové akce, 
jedna neakutní činnost a jeden 
požární dozor. 

A co pro nás chystá letošní 
rok na poli zásahů samozřejmě 
netušíme, zato v oblasti kulturní-
ho života je již nyní v plánu hod-
ně kulturních akcí pořádaných 
různými spolky v obci, z nichž 
se na některých budeme více 
či méně organizačně spolupo-
dílet. Po tak dlouhé vynucené 

pauze se na vás všechny těší-
me nejen při setkávání v rámci 
těchto chystaných akcí, ale rádi 
vás přivítáme třeba i na naší 
zbrojnici, když půjdete zrovna 
kolem a budete nás chtít jen tak 
pozdravit.

V závěru vám všem přejeme 
především pevné zdraví, bez-
pečné zázemí a jelikož se blíží 
čas cestování tak i šťastné ná-
vraty za svojí rodinou a blízkými.

Vaši HASIČI



Život v Topolné 1/2022strana  8

Plánované akce:
26. 4. 2022  Přednáška pana Augustina Knota 

– o svatbách
29. 4. 2022   Pálení čarodějnic
30. 4. 2022   Stavění máje, uctění památky 

padlým
  7. 5. 2022   Košt vína
  8. 5. 2022   Setkání u Kameňa
13.-15. 5. 2022  Týmové kaprářské závody
14. 5. 2022   Zájezd do Moravského Krumlova
21. 5. 2022  Ples Základní školy
  4. 6. 2022   Zájezd do Prahy

11. 6. 2022  Dětské rybářské závody
18. 6. 2022   Turnaj přípravek
24. 6. 2022   Táborák k ukončení školního roku 

a Kolečkiáda
16. 7. 2022  Oslavy 90 let od založení klubu 

Tělovýchovná jednota Topolná
23. 7. 2022 Tenisový turnaj
27. 8. 2022   Den pro malé a velké
17. 9. 2022   Topolská osmička
24.-25. 9. 2022  Svatováclavské hody  

Společenská kronika 
Leden - březen

Vítání občánků
Salvián Sekanina         Samuel Velcer

v lednu: v lednu: 
50 let Mlýnek Miroslav50 let Mlýnek Miroslav
60 let Krystýnová Ludmila60 let Krystýnová Ludmila
80 let Kašný Stanislav80 let Kašný Stanislav
 Knotová Julie  Knotová Julie 
85 let Vyoralová Marie85 let Vyoralová Marie

v únoru: v únoru: 
50 let Chadalíková Jitka50 let Chadalíková Jitka
70 let Mikulka Antonín70 let Mikulka Antonín
 Čechmánková Růžena Čechmánková Růžena
 Bořutová Marcela Bořutová Marcela
85 let Sekaninová Marie85 let Sekaninová Marie

v březnu: v březnu: 
70 let Miklicová Ludmila 70 let Miklicová Ludmila 
75 let Čechmánek František75 let Čechmánek František
85 let Rozsypálková Emilie85 let Rozsypálková Emilie
90 let Lapčík Jaroslav90 let Lapčík Jaroslav
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Opuštěná společnost
Ke konci roku 2021 jsme si 

připomněli 10 let od úmrtí Vác-
lava Havla, prvního prezidenta 
České republiky.

V sobotu 18. prosince, a to 
nejen v tento den, se uskuteč-
nila řada pěkných vzpomínko-
vých akcí, ale většinou ve měs-
tech. Nejvíce nás informovaly 
veřejnoprávní prostředky, které 
nám přiblížily listopadové udá-
losti roku 1989 a celé působení 
Václava Havla od disentu až po 
jeho úmrtí.

Rychlost vládních změn, kte-
ré se tehdy odehrály budí i po 
několika letech úžas. Proto stojí 
za to si je krátce připomenout: 
…. už za jedenáct dní po 17. 
listopadu 1989 ruší Federál-
ní shromáždění vedoucí úlohu 
KSČ, za dalších devět dní po-
dává demisi premiér Ladislav 
Adamec a tři dny po něm skládá 
úřad i prezident Gustáv Husák. 
A rok vrcholí zvolením Václava 
Havla prezidentem.

Z jeho projevů a kroků bylo 
víc než zřejmé, že navazuje 
na tradici založenou Tomášem 
G. Masarykem. Václav Havel 
(esejista, dramatik, disident) se 
stal hlavním hybatelem přeměn 
společnosti. S jistotou dnes mů-
žeme tvrdit, že by se tak nesta-
lo, kdyby neproklamoval ideu 
parlamentní demokracie právní-
ho státu a orientaci na západní 
liberální civilizaci.

„Záchrana tohoto lidského světa není nikde jinde než v lidském srdci, lidském rozmyslu, pokoře a lidské 
odpovědnosti“.

Václav Havel

Z toho plyne že vlastně jedi-
ným možným národním a stát-
ním programem bylo a je ne-
ustále vytvářet dobré lidské 
společenství ctící univerzálně 
platné morální a občanské zá-
sady.

Samozřejmě, že „český“ pře-
chod k demokracii doprovázela 
celá řada chyb. Chyběly záko-
ny, „neviditelná ruka trhu“ se ne-
osvědčila, protože absentovala 
morálka. Politici hledali viníky 
všude, jen ne u sebe. Začala se 
šířit „blbá nálada“, jak to pojme-
noval V. Havel. Nástin k lepšímu 
řešení se ukazoval po volbách 
1998, ale naděje zhatila pro-
blematická „Opoziční smlouva“ 
mezi ČSSD a ODS.

Také dnes, když se mluví 
o zahraničních vztazích s Čí-
nou, Ruskem, anebo se pochy-

buje o členství v NATO, objevují 
se různé scestné názory jako 
bychom nepochopili uplynulých 
třicet let. Asi se nemusíme moc 
zajímat a angažovat, protože ti 
nahoře to už nějak zařídí.   

Proč takový alibismus? Pro-
tože nám chybí společný sil-
nější konsenzus, jak má naše 
země vypadat, jaká je naše 
společná idea. Nejsilnějšími 
nositeli myšlenky humanitní, 
prozápadní demokracie – Ma-
saryk a Havel, tu nejsou! Ujme 
se těchto myšlenek někdo dal-
ší?

Víme, že uplatňovat demo-
kracii v praxi není lehké. Ale stojí 
to za to než poslouchat příkazy 
diktátora ukrytého za armádou 
spolu se sítí donašečů a třeba 
i cenzurou.

FS
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NOVÉ ŠATNY TJ
O nových šatnách bylo rozhod-

nuto již v roce 2015, ale pouze za 
předpokladu získání státní dotace. 
Samozřejmě tomu předcházela 
debata zda staré šatny rekonstru-
ovat, nebo postavit nové. Proto-
že by rekonstrukce byla náročná 
vzhledem ke splnění nových hy-
gienických podmínek, rozhodlo 
se, jak je shora nadepsáno.   Byla 
oslovena projekční kancelář Ing. 
Arch. Jiřího Jílka ze Zlína, která 
vypracovala několik návrhů. Ná-
sledovala zdlouhavá diskuze mezi 
objednatelem a zhotovitelem, což 
vyústilo v dopracování projektu 
Ing. Pavlem Hrbáčkem.     

V roce 2020 byla TJ Topolná 
konečně přiznána dotace z Minis-
terstva pro místní rozvoj a na pro-
vedení akce vybrána fi rma Sanizo 
spol. s r.o. Uherský Brod. Stavba 
byla zahájena v červnu a v prosin-
ci 2020 kolaudována. Potom ještě 
v roce 2021 proběhly další práce 
spojené s budovou a novou příjez-
dovou cestou. Cena díla za kterou 
byla budova postavena (včetně 
demolice původních šaten) byla 
12.235.592,-Kč.

Pro uskutečnění tohoto zámě-
ru muselo být obětováno hodně 
času, úsilí a snažení, aby bylo 
dosaženo vytčeného cíle. Proto 
velké poděkování patří p. staros-
tovi Ing. Ladislavu Botkovi, p. mís-
tostarostovi Radku Vajdíkovi, Ing. 
Stanislavu Mašlanovi a Ing. Pavlu 
Hrbáčkovi, kteří se značnou mě-
rou podíleli na realizaci tohoto díla.
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TJ Topolná
Vážení čtenáři, již uběhly 3 

měsíce od posledního článku 
a tak je na čase Vás seznámit 
s děním okolo fotbalu během 
této doby. 

I pro nás zimní pauza skon-
čila a pomalu se rozbíhá jarní 
část sezóny 2021/2022. Jak 
probíhají tréninky, jaké máme 
za sebou přátelské zápasy 
a jaké očekávání máme od nad-
cházející sezóny, nám nastíní 
níže jednotliví trenéři. 

Co se týká našeho zázemí, 
na hřišti proběhlo napojení nové 
studny na závlahu a bude ná-
sledovat její brzké oživení. 

Pilně probíhají přípravy na 
tři velké letošní akce. První akcí 
bude turnaj přípravek, který se 
výjimečně uskuteční v polovině 
června. V polovině července nás 
čekají oslavy – 90 let od založe-
ní našeho klubu, kde chystáme 
bohatý program. A v polovině 
září se uskuteční třetí ročník 
naší oblíbené běžecké soutě-
že Topolská osmička. Z dalších 

akcí se můžete v květnu těšit 
na ples Základní školy Topolná, 
kde se budeme starat o občer-
stvení. A pokud toho nebudete 
mít dost, tak koncem srpna se 
můžeme potkat na obecní akci 
Den pro malé a velké.

Stanislav Mašlan

Přípravka:
Začal bych tím, že všichni 

máme velkou radost, že letoš-
ní jarní část sezóny se po 3 le-
tech (poslední dokončená jarní 
část byla v roce 2019) normálně 
rozbíhá a pevně věřím, že se 
v plném rozsahu dohraje. Tyto 
časy, kdy všem a hlavně dě-
tem nebylo umožněno sporto-
vat a celkově se hýbat a stýkat 
se s kamarády, jsou doufejme 
za námi a my se můžeme plně 
soustředit na fotbal.

Vlivem chybějícího, odpo-
vídajícího vnitřního sportoviš-
tě v Topolné jsme s tréninkem 
venku začali až nám to povolily 
klimatické podmínky, tedy 1.3. 

Uvažovaná nafukovací hala za 
Starou školou by nám v zimních 
měsících byla obrovským příno-
sem. Od 1.3. se tedy scházíme 
2x týdně ke společným trénin-
kům, kde se snažíme hravou 
a soutěživou formou děti učit 
základní fotbalové dovednosti, 
fotbalové automatismy a celko-
vě lásku k fotbalu a sportu obec-
ně. Velmi milou zprávou pro mě 
je to, že od podzimu se k nám 
přidalo pět nových dětí z těch 
nejmladších ročníků, na kterých 
jde ale zároveň od prvního mo-
mentu vidět čistá radost z fotba-
lu a bude radost s nimi pracovat 
a rozvíjet jejich schopnosti. Pro-
to vyzývám rodiče, kteří tento 
článek čtou a mají doma dítě 
ročníku 2011 až 2017 a měli by 
zájem si vyzkoušet fotbal, nevá-
hejte se jakékoliv úterý či čtvrtek 
od 17:00h na hřišti za námi sta-
vit a vše si vyzkoušet.

Ohledně počtu dětí navážu 
na stanovený cíl a to početně 
v Topolné zaplnit dětmi mladší 
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i starší přípravku. V kategorii pří-
pravek je velká věková odchyl-
ka a pro jejich rozvoj je důležité, 
aby soupeřili se sobě věkově 
a hlavně tělesně rovnými. Dále 
od útlého věku mladého fotba-
listy jsou potřeba trénovat i jiné 
herní dovednosti a následně se 
zaměřit na efektivitu dovedností 
u samotného fotbalu. 

Co se týče našich utkání, tak 
jsme momentálně zatím změ-
řili síly proti celku z Kněžpole. 
Na třech hřištích, tedy na třech 
souběžně probíhajících utká-
ních jsme měli možnost vidět 
spoustu branek, spoustu indivi-
duálních akcí i začínající týmo-
vé kombinace. Toto měření mně 
udělalo velkou radost a už teď 
se všichni těšíme na mistrovská 
utkání, kdy během jara sehraje-
me postupně osm mistrovských 
zápasů a v plánu jsou i další 
přátelská utkání pro co největší 
herní praxi. Vrcholem sezony 
by měl být Turnaj fotbalových 
nadějí v Topolné, který máme 
v plánu po dobách covidových 
opět uspořádat v červnu a po-
zvat týmy z blízkého okolí. 

David Večeřa – trenér pří-
pravky

Žáci:
Zimní přípravu jsme zahájili 

tréninky hned začátkem ledna 
na umělce za starou školou. 
Měli jsme tréninky 2x týdně. 
Počasí nám celkem přálo a šlo 
to poznat na účasti. Do jarní 
soutěže žáků máme připrave-
no 15 hráčů z toho 13 chlapců 
a 2 holky. Koncem února jsme 
s hráči odjížděli na čtyřdenní 
soustředění do obce Roštín 
na Kroměřížsku. Čekaly nás 
opravdu tři dny tvrdého trénin-
ku. Sami trenéři jsme nevěděli, 
jestli mládež tak náročný pro-
gram zvládne, protože to bylo 
naše první a doufám, že ne 
poslední soustředění. Musí-
me říct, že to zvládli perfektně, 
i když už byla ke konci sou-
středění cítit únava. Po nároč-
ných dnech jsme měli možnost 

regenerace v sauně a vířivce. 
Rád bych vyzdvihnul zázemí 
a prostředí sportovního areálu 
Roštín kde bylo o nás skvěle 
postaráno. Byli bychom moc 
rádi, kdybychom se za rok zase 
vrátili. Vše záleží na dětech, 
pokud budou mít zájem dále 
se věnovat fotbalu. A tím zvu 
všechny kluky a holky co mají 
rádi fotbal, aby přišli na naše 
tréninky, které máme v úterý 
a čtvrtek v 17:00 na hřišti. 

Zatím jsme na jaře sehráli 
přípravný zápas proti Halenko-
vicím, který byl pro naše muž-
stvo nezvyklý, protože jsme hrá-
li na celé hřiště poprvé. Utkání 
dopadlo nad očekávání a i přes 
prohru 2:3 se bylo na co  dívat. 
Od příštího ročníku 2022/23 by-
chom si my trenéři přáli hrát už 
na celé hřiště a ne na půl hřiště 
jak to hrajeme doposud. Ješ-
tě než se rozběhne jarní část, 
tak jsme měli dohrávku z pod-
zimu proti Březolupům, které 
jsme porazili vysoko 13:0. Pře-
jeme všem mladým fotbalistům 
spoustu úspěchů v nadcházejí-
cí sezóně.

TRENÉŘI ŽÁKŮ: Tomáš 
Mikulka a Roman Kubík

 
Muži:
Během zimního období muži 

nezaháleli. Od 15. 1. se na jarní 
část připravovali 2x týdně v do-
mácích podmínkách, na umělé 
trávě s výběhy do okolí. V týmu 
došlo k několika změnám. Jed-
nou ze změn je ukončení půso-
bení Radka Pekárka na trenér-
ské lavičce. Hlavním trenérem 
se stal Ondřej Hoferek, který byl 
doposud na pozici asistenta. Na 
půlroční hostování do Mistřic se 
vydal Jakub Foltýn. Směrem do 
týmu přišel 19-letý Tomáš Dleš-
tík z týmu Jiskra Staré Město 
a z Jankovic Miroslav Zapletal.

Během zimy jsme sehráli i tři 
přátelské zápasy a to proti Ku-
novicím (I. A třída), který jsme 
prohráli 2:3, druhý proti Tra-
plicím (OS), kde jsme zvítězili 
4:1. Generálku jsme odehráli na 

hřišti ve Zlechově, kde jsme zví-
tězili 1:2. 

I vstup do jarní části sezony 
se nám podařil, když jsme doma 
porazili Uherský Ostroh v po-
měru 3:0 (Hoferek J., Mikoška 
J., Válek A.) a jeden bod jsme si 
dovezli za remízu u Ostrožské 
Nové Vsi 2:2 (Lapčík A, Haša P.)

Závěrem chci všechny divá-
ky pozvat nejen na domácí zá-
pasy, ale i ty venkovní a podě-
kovat jim za dosavadní podporu.

Rozhovor:
A na závěr Vám přinášíme 

rozhovor, o kterém jsme se 
bavili již na začátku. Rozhovor 
proběhl s Davidem Večeřovým 
pro internetový magazín fotba-
lunas.cz, který se zabývá regi-
onální fotbalem po celé České 
republice. 

Přinesla do týmu zimní 
pauza nějaké změny? 

Nejvýraznější změnou byla 
asi změna na trenérské lavičce. 
Po vzájemné dohodě u týmu 
skončil trenér Radek Pekárek, 
kterému bychom ještě touto 
cestou chtěli poděkovat za práci 
u našeho klubu. Hlavním trené-
rem se stal dosavadní asistent 
Ondřej Hoferek. Ondra je místní 
kluk, odchovanec klubu, který 
má zároveň mnoholeté hráčské 
zkušenosti z vyšších soutěží 
a jsme přesvědčeni, že je dob-
rou volbou. Co se týká hráč-
ského kádru, byly změny spíše 
kosmetické. Kariéru dočasně 
přerušil Jakub Foltýn a pro jarní 
část nebude k dispozici. Naopak 
se k týmu připojil 19letý Tomáš 
Dleštík, který přichází z Jiskry 
Staré Město, avšak podzimní 
část sbíral své první zkušenosti 
s dospělým fotbalem v Trapli-
cích. Prozatímním posledních 
příchodem do týmu je Miroslav 
Zapletal z Jankovic.

Jak probíhala zimní přípra-
va?

Ke společným tréninkům se 
tým pravidelně 2x týdně začal 
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scházet od 15.1. Připravujeme 
se v domácích podmínkách na 
umělé trávě a vzhledem k mír-
né letošní zimě se v posledních 
dnech tým připravuje již i na pří-
rodním povrchu. Momentálně 
máme za sebou sehrány dvě 
přípravné utkání a to proti celku 
z Kunovic (1.A-B), kdy jsme těš-
ně prohráli 2:3 a vítězný zápas 
proti Traplicím (OS-A 4:1. Do 
začátku ročníku nás ještě čeká 
generálka na mistrovská utkání 
19.3 10:00 ve Zlechově (1.A-B)

Jak jste spokojení s prů-
běžnou pozicí v tabulce?

S prozatímním 6. místem v ta-
bulce panuje určitě spokojenost. 
Byla tam sice nějaká utkání, kdy 
jsme o 3 body přišli až v samot-
ném závěru utkání a bylo by to 
v tabulce ještě veselejší, avšak 
vzhledem ke kvalitě soupeřů 
a s tím, že se pro nás s novou 
soutěží stále seznamujeme, po-
stavení v tabulce určitě bereme. 
Minulý nedohraný ročník, byl pro 
nás premiérový v 1.B třídě po 
dlouhých 42 letech. Bohužel vli-
vem rekonstrukce stadionu jsme 
i těch 9 odehraných utkání se-
hráli na hřištích soupeře, takže 
až tuto sezonu si naplno užívá-
me návrat krajského fotbalu do 
Topolné. 

Jaké jsou vaše ambice pro 
jarní část?

Určitě se pohybovat a udržet 
postavení v prostředních pat-
rech tabulky. Nejlépe co nejdří-

ve být úplně z boje o záchranu 
a fotbalem bavit naši vždy po-
četnou diváckou kulisu.

Budete se soustředit spíše 
na defenzivní nebo ofenzivní 
hru?

Defenziva nám na podzim do-
cela dobře fungovala, sice počet 
obdržených branek 29 tomu úpl-
ně tak nenapovídá. Bohužel je to 
hodně zkreslující dvěma výpad-
ky ve Zborovicích a Ořechově, 
kdy jsme inkasovali dohromady 
hrůzostrašných 17 branek. Proto 
bych řekl, že naším cílem bude 
vypilovat spíše ofenzivní hru, 
aby padalo více branek, diváci 
se bavili a my vyhrávali. 

Jak jste spokojeni s for-
mou z posledních zápasů 
před zimní pauzou?

Konec sezony nás zastihl 
určitě v dobré formě, kdy jsme 
z posledních třech utkání získali 
7 bodů a to ještě o výhru v Tlu-
mačově jsme přišli penaltou 
v 90.minutě. Jsme za ten konec 
podzimu rádi, jelikož jsme se 
díky tomu odpoutali od dolních 
pater tabulky a bude se nám na 
jaře lépe dýchat.

Jaké jsou nejsilnější a nej-
slabší články vašeho muž-
stva?

Určitě nás zdobí bojovnost, 
díky které se dokážeme herně 
i bodově vyrovnat na pohled kva-
litnějším mužstvům v této soutěži. 
Naopak mnohdy máme problém 

s koncovkou a bohužel na branku 
se poté hodně nadřeme.

Trápí tým nějaké dlouho-
dobé zranění?

Bohužel od začátku sezony 
jsou mimo hru v minulých sezo-
nách pro naši hru stěžejní hráči 
kapitán Pavel Hoferek a nejlep-
ší střelec mužstva Jan Foltýn. 
S nimi by to bylo taky jiné. Oba 
mají dlouhodobější zranění, kte-
rá si vyžádala i operační zákrok, 
avšak oba již začínají s lehkým 
tréninkem a minimálně pro za-
čátek nové sezony by již měli 
být k dispozici.

Jaká je vaše předpověď 
pro následující utkání s Uher-
ským Ostrohem?

Chtěli bychom začít jarní 
sezonu určitě vítězně. Domá-
cí utkání bychom měli zvládat, 
avšak Ostroh nám určitě nedá 
nic zadarmo a první jarní zápa-
sy po dlouhé pauze bývají zrád-
né, kdy ještě ani trávník není 
v nejlepší kondici. Očekávám 
těžkou bitvu.

Jak váš tým poznamenalo 
covidové období?

Období bez tréninku, zápasu 
a vlastně všeho fotbalového se-
tkávání, jak jsme byli zvyklí ne-
bylo lehké pro nikoho. Pro nás 
bylo důležité, že to nikoho ne-
odradilo a nenapadlo s fotbalem 
přestat a tým zůstal nezměněn. 
Doufáme, že něco podobného 
již nikdy nebudeme muset zažít.
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Základní škola Topolná
První třída se vydala v lednu nakrmit zvířátka Doba ledová a doba covidová, holky to braly 

statečně

I škola má své čapí hnízdo a to přímo
u vchodu do budovy

Páťáci ve hvězdárně v Brně

Třeťáci na cestě do vesmíru ve hvězdárně v Brně
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Střípky z projektových dnů ve školní družině
BAREVNÝ TÝDEN 

-  děti měly předem ur-
čené barvy na každý den  
a soutěžily, jak dokážou 
své oblečení barevně sla-
dit. 

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA - 
děti předváděly nejnověj-
ší módní trendy v Topolné 
sezóny 2022 a  jako pře-
hlídkové molo posloužil 
koberec ve školní druži-
ně. Na tuto akci navazo-
vala další týden i PŘE-
HLÍDKA POKRÝVEK 
HLAVY,  při které děti plně 
využily své fantazie. 

FAŠANKOVÉ ODPO-
LEDNE- místo obchůzky 
po vesnici plnili maskova-
ní lupiči, čarodějové,  princezny 
a další masky různé úkoly a na-
slouchali zajímavostem o vzni-
ku tradice.

TURNAJ V PEXESU - při 
hlubokém soustředění soutěží-
cí trénovali svou paměť.
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